
 

VERSLAG Overleg Klankbordgroep GR Peelgemeenten  

2023-2 

 

Datum: maandag 8 april 

Tijd: 20:00-22:00 uur 

Locatie: gemeentehuis Laarbeek 

Aan: leden klankbordgroep, DB en directie GR Peelgemeenten 

Van: secretaris klankbordgroep 

Ter info: griffiers, gemeenteraden (via griffiers), colleges (via secretarissen) 
 

Aanwezig 

GR Peelgemeenten  Wilmie Steeghs (voorzitter DB GR Peelgemeenten/wethouder  

    Gemert-Bakel) 

Catharine Verberne (algemeen directeur GR Peelgemeenten - 

digitaal) 

leden klankbordgroep Marieke van Oosterhout-van der Zand, Lilian Vossen (Asten) 

    Mariëlle Biemans, Eefje Nooien (Deurne) 

    Anne van Berlo-van Ginneken (Gemert-Bakel) 

    Alber van der Aa, Maikel Sanders (Laarbeek) 

    Caroline van der Hulst-van Lierop, Annelieke Huijerjans   

    (Someren) 

Secretaris                          René van Heijnsbergen (griffier Laarbeek) 

 

Afwezig 

Rick van Kessel (Gemert-Bakel) 

 
1. Opening 

Mevrouw Steeghs heet eenieder welkom bij dit overleg. En meldt de afwezigheid van de 

heer Van Kessel van Gemert-Bakel. 

  

2. Vaststelling agenda  

De agenda wordt vastgesteld. 

 

3. Stukken ter kennisneming  

- Verslag 30 oktober 2023  

De commissie is akkoord met het verslag. 

  

4. Signalen en ontwikkelingen uit de raden (info van of op verzoek leden klank-

bordgroep)  

a. terugblik raadsbrede bijeenkomst Hervormingsagenda Jeugd, 21 februari 2024 te Deurne 

(vast onderdeel)  

Mevrouw Steeghs geeft een korte inleiding.  

Mevrouw Verberne geeft aan dat op 21 februari voor de raadsleden van de 5 Peelgemeen-

ten een toelichting is gegeven op de hervormingsagenda jeugd. Daarbij werd met name 



 

ingegaan op de wijze waarop de samenwerking tussen de 5 gemeenten en de gemeen-

schappelijke regeling op het gebied van de hervormingsagenda jeugd wordt vorm gegeven. 

Men wil de samenwerking op de ingeslagen weg verder ontwikkelen. De samenwerking 

vindt op verschillende schaalgroottes plaats en is een uitwerking van de belangrijkste ge-

dachte uit de hervormingsagenda. De avond was druk bezocht en werd door de raadsleden 

als positief ervaren. Onze regio is als robuuste regio aangemerkt en wordt als zodanig er-

kend. Dat is positief nieuws. Zowel bestuurlijk als ambtelijk is men erg blij met die erken-

ning.   

 

b. thema: Right to challenge oftewel het uitdaagrecht (verzoek Alber van der Aa, zie toe-

lichting)  

De heer Van der Aa geeft aan dat het idee van het Right to challenge enige tijd geleden in 

de raad van Laarbeek is besproken bij de behandeling van de verordening maatschappe-

lijke ondersteuning. Daarbij is de vraag opgeworpen hoe men in de andere Peelgemeenten 

hier tegenaan kijkt. Waarschijnlijk valt binnenkort in Den Haag het besluit tot wettelijke in-

voering van het  Right to challenge. In Laarbeek wordt hier al naar gehandeld. Hij verwijst 

naar het voorbeeld van de gemeente Peel en Maas.  

Mevrouw Steeghs geeft aan dat er in Peelverordening geen uitdaagrecht is opgenomen. Alle 

5 gemeenten handelen wel naar dat recht. Het gaat hier in feite om een stukje burgerparti-

cipatie. Het is verder aan de individuele gemeenten hoe men dat lokaal invult, en hoe je 

dat inpast in de systematiek van Wmo aanvragen. Iedere gemeente is hier al op een eigen 

manier mee bezig en de vraag is of het verankerd moet worden. 

Mevrouw Verberne geeft aan de gemeenschappelijke regeling onlangs is gewijzigd en dat 

ervoor is gekozen om participatie via de eigen gemeenten te laten lopen. Bij de beoordeling 

van de bekostigingsvraag is de GR gehouden aan de aanbestedingsregels. Daarom is er-

voor gekozen om dit via de lokale gemeenten te laten lopen. De gemeenten moeten daar 

dan wel beleid op maken, hoe men daarmee om wil gaan en hoe daar invulling aan wordt 

gegeven. Veel gemeenten hebben daar nog geen beleid voor vastgesteld. 

 

5. Relevante ontwikkelingen GR Peelgemeenten in kader van vervolgproces van 

samenwerking en rol gemeenteraden (door GR Peelgemeenten)  

a. Stand van zaken samenwerking c.q. pilot Senzer (zie ook informatiebijeenkomst Senzer 

13 november 2023)  

Mevrouw Verberne geeft aan dat men volop aan de slag is in de 5 gemeenten. Er wordt 

steeds meer toegewerkt naar 1 sociaal domein. De koersagenda is daar behulpzaam bij.   

Er wordt met Senzer gezocht naar vernieuwende oplossingen bij complexe hulpvragen. In 

projectvorm worden mooie stappen gezet om integraal te kijken naar oplossingen van com-

plexe vraagstukken die overstijgend zijn aan de wetten van het sociaal domein. Een en an-

der vanuit de gedachte van de stevige gebiedsteams.  

Mevrouw Steeghs geeft aan dat er al vooruit gewerkt wordt op landelijke ontwikkelingen. 

Zo is men al bezig met een pilot voor mensen met een loonwaarde van 0-30 procent om 

daarvoor een zinvolle dagbesteding te creëren. Daarbij wordt ook gemonitord wat dat in de 

praktijk ook betekent voor die mensen.  



 

De heer Van der Aa vraagt of de groep die daarna komt ook in beeld is. Wellicht valt daar 

nog meer winst te behalen. 

Mevrouw Steeghs geeft aan dat de groep met een loonwaarde van 0 tot 30 % direct aan 

het sociaal domein raakt. Samen met Senzer wordt gekeken waar de grens daarin ligt.   

Zij zal de suggestie van de heer Van der Aa onder de aandacht brengen van Senzer.  

Mevrouw Biemans pleit voor een voorziening voor jong volwassenen. Voorkomen moet wor-

den dat deze groep eerst in de problemen komt alvorens zij aandacht krijgen.  

Mevrouw Verberne schat in dat die groep in de gebiedsteams wel in beeld zijn. 

Mevrouw Steeghs neemt de vraag mee naar Senzer.  

Mevrouw Nooien geeft aan dat het gaat om het ontschotten van zorg en wijst in dit verband 

op het werk van stichting de Keertwending in Deurne. Daar kunnen andere gemeenten wel-

licht ook wat aan hebben.  

Mevrouw Verberne bevestigt dat de essentie ligt bij het ontschotten van de zorg. Er zijn 

veel organisaties bij betrokken die allemaal hun middelen inbrengen. Vanuit die verzame-

ling wordt op een integrale manier de begeleiding gegeven die nodig is.  

Mevrouw Steeghs vult aan dat de ambitie er wel is voor een soortgelijke aanpak. Het pro-

ces bij Keertwending moet eerst nog wel geëvalueerd worden. Elke gemeente zal overigens 

wel een couleur locale moeten aanbrengen omdat niet elke gemeente de faciliteiten heeft 

zoals in Deurne. In Gemert-Bakel lopen er ook al enkele initiatieven in De Mortel en Handel. 

De gemeente zorgt in die gevallen voor een stukje co-financiering. 

De gestelde vragen zullen worden teruggelegd bij Senzer.  

 

b. Stand van zaken De Peel Duurzaam Gezond (Integraal Zorgakkoord (IZA) en Gezond en 

Actief Leven Akkoord (GALA)  

Mevrouw Steeghs geeft een korte toelichting waarin zij aangeeft dat de gemeenten samen 

met een aantal organisaties tot taak heeft om het integraal zorgakkoord uit te voeren. In 

dat kader is een regiobeeld en een regioplan opgesteld waarin wordt beschreven wat we 

gaan doen om de zorg te transformeren. We zullen elkaar hard nodig hebben om de inwo-

ners te kunnen blijven faciliteren. Veel taken vloeien naar gemeenten. Nu komt het aan op 

concrete acties. In het plan worden de volgende 4 thema’s uitgewerkt: leefomgeving, eigen 

regie en zingeving, arbeidsmarkt en passende zorg en welzijn. 

Elk thema krijgt een bestuurlijke trekker die samen met iemand uit de zorg dat thema uit-

werkt. De gemeenten worden aangehaakt en onze gebiedsteams worden actief meegeno-

men in de 4 programma’s. Het belang van een goede vertegenwoordiging van de zorgpar-

tijen heeft nadrukkelijk de aandacht. Bij de uiteindelijke aanbestedingen worden de resulta-

ten van de cliëntervaringsonderzoeken verwerkt in het programma van eisen.  

 

6. Wat verder ter tafel komt en rondvraag  

De heer Van der Aa wijst op een nieuwsbrief van ‘Per Saldo’ over een Handreiking toerei-

kende tarieven pgb sociaal domein. Daarin wordt gepleit voor uniformiteit. Hij vraagt of de 

gemeenschappelijke regeling daar ook mee bezig is. 

Mevrouw Verberne kent de handreiking niet en wil daar graag kennis van nemen.  

De heer Van der Aa zal de Handreiking delen.  



 

Mevrouw Vossen heeft onlangs alarmerende berichten gehoord vanuit het sociaal team As-

ten, en dan met name op het gebied van de jeugdzorg. Er komt zoveel op ze af dat het 

bijna niet in goede banen te leiden is. Men kan het niet meer bolwerken. Hoe staat de GR 

Peelgemeenten daarin?  

Het is mevrouw Verberne bekend dat bij er bij alle gemeenten zorgen leven over wat er al-

lemaal afkomt op de professionals. Er komen veel vragen met complexe problematieken.  

De begeleiding van de gebiedsteams geschiedt in samenwerking met lokale teams. Peelge-

meenten ondersteunt met opleidingen en begeleiding. Er is sprake van een goede samen-

werking. De lokale gemeente heeft de leiding over de formatie. De GR is faciliterend.   

Mevrouw Steeghs vult aan dat de gemeenten zich moeten gaan buigen over harmonisering, 

omdat Gemert-Bakel en Deurne nog over eigen medewerkers in de jeugdzorg beschikken.  

Omdat de zwaarte van de gevallen toeneemt in de jeugdzorg zullen we ons steeds meer 

moeten richten op preventie. Getracht wordt om de effecten hiervan ook meer in beeld te 

krijgen met een goede maatschappelijke kosten-baten analyse. Maar dat is lastig omdat 

gewerkt wordt met fictieve aannames.  

Mevrouw Verberne vult aan dat er al gewerkt wordt aan een evaluatie van de koersagenda 

en hoe de koersagenda vanaf 2025 eruit moet zien. Daarbij wordt uitgegaan van een ver-

nieuwende werk en denkwijze. Hoe kunnen we onze inwoners meer aan het roer zetten. 

Hoe zien zij het sociaal domein. De nadruk wordt meer gelegd op de batenkant. In de prak-

tijk wordt hier al op ingespeeld bij aanbestedingen door inhoud en contractafspraken al aan 

elkaar te koppelen.  

Mevrouw Steeghs proeft dat er behoefte bestaat om hierover bijgepraat te worden. Dit zou 

dan voor de zomer moeten gebeuren om de informatie mee te kunnen nemen in voorberei-

ding op de begroting. 

 

7. Volgende bijeenkomst: maandag 7 oktober 2024 (Someren)  

De volgende bijeenkomst is op 7 oktober in Someren. 

 

8. Sluiting 

Mevrouw Steeghs dankt eenieder voor de inbreng en sluit de vergadering. 


